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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 3. december 2012
stillet følgende spørgsmål nr. 175 (Alm. del) til ministeren for sundhed og fore-
byggelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sund-
heds- og Forebyggelsesudvalget.

Spørgsmål nr. 175:
’’Ministerkommentar til Lægeforeningens henvendelse vedr. rapporten om al-
koholbehandling i kommunerne, jf. SUU alm. del - bilag 469 (folketingsår 
2011-12). Ministeren bedes herunder oplyse hvorledes man efter ministerens
opfattelse kan styrke samarbejdet mellem de praktiserende læger og kommu-
nerne og den anonyme alkoholbehandling. Se tillige SUU alm. del - bilag 72.”

Svar:
Jeg har noteret mig, at Statens Institut for Folkesundhed i september 2012 på 
vegne af Lægeforeningen har offentliggjort en undersøgelse af alkoholbehand-
ling i kommunerne, hvor det bl.a. er anført, at kvaliteten i behandlingen af per-
soner med alkoholproblemer varierer meget fra kommune til kommune.

Når evalueringen af retningslinjerne for kommunal godkendelse af alkoholbe-
handlingssteder er færdiggjort i foråret 2013 vil jeg tage en drøftelse med rele-
vante aktører på området om mulige nye tiltag i statsligt, regionalt og kommu-
nalt regi med henblik på at videreudvikle og styrke kvaliteten af behandlings-
indsatsen på alkoholområdet.
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